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„Filmák“ pozýva
Filmové kluby sú určené predovšetkým 
náročnému divákovi. No svoje miesto si 
v nich nájdu i fi lmy, ktoré zaujmú aj bežného 
návštevníka kina. Bánovský klub Kassandra 
začína tento kalendárny rok práve s takouto 
ponukou. 
V posledný januárový piatok si môžete 
pozrieť fi lm SNEHULIENKA: INÝ PRÍBEH. 
Čiernobiela nemá verzia klasickej rozprávky 
o Snehulienke sa odohráva v Španielsku. 
Nemýľte sa však. V žiadnom prípade nejde 
o rozprávku. Temnota dopĺňa niekoľko 
odpudivo desivých scén, svetlo umožňuje 
precítiť rozprávkové dojatie. Hovorené slovo 
zmizlo na úkor výraznej hudby ovplyvnenej 
folklórom a rytmami fl amenca. Olé!
Vo februári Kassandra naruší pravidlo 
premietať vždy v posledný piatok v mesiaci. 
Dôvodom je azda najočakávanejšia novinka 
jednej z najväčších súčasných režisérskych 
osobností – enfant terrible svetového fi lmu 
– Larsa von Triera. Film NYMF()MANKA 
prinesie poetický i odvážny príbeh jednej 
ženy, sledujúc ju od detstva až do stredného 
veku. Film už dlho vzbudzuje zvedavosť, ale 
aj kontroverzie pre svoj avizovaný otvorený 
prístup k sexualite. Nymfomanka obsahuje 
množstvo sexuálne explicitných scén a 
záberov, ktoré sú síce pre kinodistribúciu 
neobvykle otvorené, ale rozhodne nie sú 
samoúčelné. Toto vyše štvorhodinové dielo 
je rozdelené na dve časti. Bánovskí diváci 
ho uvidia medzi prvými, len pár dní po 
svetovej premiére, a to 14. a 21. februára. 
Začiatok premietania je o 20:00 h. 
Pre pravidelných návštevníkov sú 
v ponuke preukazy člena fi lmového 
klubu. S novým preukazom FK máte 
zľavu na vstupné do všetkých FK na 
Slovensku a v ČR; zľavy na klubové 
festivaly a podujatia v SR, ČR a v Poľsku. 
Podporte fi lmový klub v našom meste, 
staňte sa jeho členom a užívajte si 
celý rok zľavy na výborné fi lmy a nie 
len to! Preukaz fi lmového klubu na rok 
2014 zoženiete v ktoromkoľvek FK na 
Slovensku len za 3 eurá.

Oznam
Urbariát, pozemková spoločnosť Bánovce 
nad Bebravou, oznamuje svojim členom, 
že v sobotu 8. februára.2014 o 9.00 h 
zvoláva valné zhromaždenie do Mestského 
kultúrneho strediska na sídlisku Sever. 
Vzhľadom na závažnosť rokovania, 
týkajúceho sa budúcnosti Urbariátu, účasť 
každého podielnika je bezpodmienečne 
nutná.

Zápis do prvého 
ročníka

Mesto Bánovce nad Bebravou na základe porady 
riaditeľov škôl zo 14. januára 2014 oznamuje, že 
zápis detí do 1. ročníka pre školský rok  2014/2015 
narodených v čase od 1. 9.2007 do 31.8.2008 a detí, 
ktoré mali odloženú povinnú školskú dochádzku, 
sa uskutoční vo všetkých základných školách 
mesta v dňoch 5. a 6. februára 2014 v čase od 10.00 
h do 16.00 h. 
Riaditeľ školy určí presné miesto v zmysle Čl. 1 ods. 
5 VZN č. 50 o určení školských obvodov základných 
škôl v meste v znení zmien a doplnkov.
Rodič je povinný prihlásiť dieťa na plnenie povinnej 
školskej dochádzky v základnej škole. Základná škola 
pri zápise dieťaťa vyžaduje osobné údaje v zmysle Čl. 
III. ods. 4. VZN č. 50:
meno a priezvisko, dátum narodenia, rodné číslo, 
miesto narodenia, národnosť, štátne občianstvo, 
trvalé bydlisko dieťaťa, meno a priezvisko, adresa 
zamestnávateľa, trvalé bydlisko zákonných 
zástupcov. 
V prípade, že si zákonný zástupca nesplní povinnosť 
prihlásiť dieťa na plnenie povinnej školskej dochádzky, 
dopustí sa priestupku, za ktorý môže mesto uložiť 
pokutu do 331,93 €. 
Rodičia budú zapisovať deti väčšinou do školy 
v obvode, v ktorom majú trvalý pobyt. Zriaďovateľ na 
základe § 5 ods. 7 zákona 596/2003 o štátnej správe 
v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a 
podkladov z evidencie obyvateľstva, schválil pre každú 
školu počet tried 1. ročníka.     

Školské obvody základných škôl podľa 
Čl. 2 VZN č. 50 sú nasledovné:

Základná škola Duklianska 1 - ulice J. G. Tajovského, 
Vystrkov, Strážovská, Duklianska, K Zornici, Textilná, 
A. Hlinku, 

Dôjde k odstraňovaniu vrakov
Na rôznych miestach po celom území mesta sa v súčasnosti nachádzajú automobily, ktoré svoju 
pôvodnú funkciu stratili už pred rokmi. Nie sú pojazdné, no napriek tomu už dlhý čas zaberajú 
parkovacie miesta, ktoré by mohli využívať ostatní občania. 
Mesto o možnostiach, ktoré by majiteľov takýchto „plechov na štyroch kolesách“ donútilo k ich 
odstráneniu z verejného priestranstva, začalo jednať už v minulom roku.  V decembri sa uskutočnilo 
verejné obstarávanie na dodávku služby „odťahovanie starých vozidiel na území mesta Bánovce nad 
Bebravou“. Víťazom sa stala spoločnosť DE-S-PE, s.r.o. s prevádzkou v Prievidzi. „Spoločnosť DE-
S-PE, s.r.o. bude na základe zmluvy zabezpečovať pre mesto Bánovce nad Bebravou odťahovanie 
vrakov na parkovisko v Prievidzi“, informoval Ing. Vladimír Vranka, vedúci odboru služieb mestu. 

Odťahovanie má svoj 
postup

->Mestská polícia zašle majiteľovi 
vraku výzvu na jeho odstránenie 
z verejného priestranstva do 30 
dní od jej obdržania. V prípade, že 
majiteľ nereaguje, postupuje výzvu 
na ďalšie vybavenie oddeleniu 
dopravy, obchodu a služieb MsÚ.

->Zamestnanci mestského úradu 
začnú voči majiteľovi vraku 
priestupkové konanie a ďalej 
postupujú v zmysle VZN č.37 
a VZN č. 86, t.j. zabezpečia 
vyrubenie poplatku za záber 

verejného priestranstva (0,10 €/m2/deň) odo dňa zistenia vraku mestskou políciou. Zároveň zašlú 
majiteľovi vraku poslednú výzvu na jeho odstránenie, s dodatočnou lehotou 30 dní. Poplatok za 
záber verejného priestranstva bude účtovaný až do dňa odstránenia vraku majiteľom, resp. odťahu 
poverenou fi rmou.

->V prípade, že majiteľ nereaguje ani na druhú výzvu, na podnet zamestnanca MsÚ zabezpečí 
spoločnosť DE-S-PE, s.r.o. odtiahnutie vraku na parkovisko v Prievidzi. O odtiahnutí bude spísaný 
protokol za účasti zástupcu mesta, mestskej polície a uvádzanej spoločnosti. Všetky náklady spojené 
s odtiahnutím vozidla a s jeho uskladnením na určenom parkovisku v Prievidzi znáša majiteľ vraku 
a mesto si ich bude vymáhať. U všetkých evidovaných vrakov, nachádzajúcich sa na území mesta, 
je majiteľ identifi kovaný.

Poplatky za služby sú už v súčasnosti známe. Za odtiahnutie automobilu na parkovisko v Prievidzi 
bude žiadaná suma 150 eur a poplatok za prevádzku parkoviska do 30 dní predstavuje 1 € na deň, 
po prekročení jedného mesiaca sa suma zníži na 0,50 € na jeden deň.          kh



Partizánska (od SOŠ J. Ribaya po 
križovatku s Ulicou A. Hlinku), Pribinova, 
Clementisova, Námestie Ľ. Štúra a obvody 
obcí Pečeňany, Dežerice, Malá Hradná, 
Ruskovce, Krásna Ves, Podlužany, 
Timoradza, Veľké Chlievany, Otrhánky, 
Haláčovce, Chudá Lehota, Miezgovce, 
Kšinná, Horňany, Borčany, Prusy, 
Brezolupy, Horné Naštice, Dubodiel, Žitná-
Radiša, Šípkov, Horné Chlebany, Ľutov, 
Veľké Držkovce, Dubnička a pre žiakov 
5. až 9. ročníka obvod Obce Dvorec.

Základná škola Školská 1123/29 - ulice 
Na Vŕštek, Strážovská, Školská, Hollého, 
M. R. Štefánika, K nemocnici, 5. apríla, 
K priehrade, Cibislavská, J. Matušku, 
Sládkovičova, Družstevná, Mlynská, 
SNP, Záfortňa, Radlinského, Pažiť 
a obvody obcí Prusy, Ľutov, Dubnička, 
Brezolupy, Jerichov, Látkovce, Dežerice, 
Malá Hradná, Ruskovce, Podlužany, 
Timoradza, Veľké Chlievany, Otrhánky, 
Haláčovce, Miezgovce, Kšinná, Borčany, 
Horné Naštice, Šípkov, Veľké Držkovce, 
Krásna Ves a pre žiakov 5. až 9. ročníka 
obvod Obce Dvorec.

Základná škola Partizánska 6 - časti 
mesta Horné Ozorovce, Dolné Ozorovce, 
Malé Chlievany, Biskupice a ulice 
Partizánska (od hlavnej cesty číslo I/50 
po križovatku s Ulicou A. 
Hlinku), Rumunská, Trenčianska, 
9. mája, Palkovičova, Farská, Za valy, 
K štadiónu, Ferka Urbánka, A. Kmeťa, 
Ľudmily Podjavorinskej, Bernolákova, 
J. Kačku, Jána Bottu, Sasinkova 
a obvody obcí Dolné Naštice, Miezgovce, 
Pečeňany, Dežerice, Malá Hradná, Krásna 
Ves, Ruskovce, Podlužany, Timoradza 
Veľké Chlievany, Prusy, Borčany, 
Brezolupy, Horné Naštice, Šípkov, Ľutov, 
Kolačno, Otrhánky, Haláčovce, Veľké 
Držkovce a Dubnička.

Základná škola Gorazdova 1319/6 
a Základná škola Komenského 1290/1 - 
ulice Mila Urbana, Janka Kráľa, Murgašova, 
Generála Svobodu, Gorazdova, Cyrila 
a Metoda, Rastislavova, Mojmírova, 
J. A. Komenského, Kukučínova, Matice 
slovenskej, Husitská, Alexandra Dubčeka, 
J. C. Hronského, Lúčna, Žitná, Slatinská, 
Novomeského, Svätoplukova. 
Keďže tieto dve školy majú spoločný 

obvod, riaditelia škôl dohodnú zoznamy 
detí, ktoré majú byť zapísané a budú 
zverejnené pri vstupe do budov. 
Pre Základnú školu Gorazdova 1319/6 
aj obvody obcí Krásna Ves, Libichava, 
Podlužany, Timoradza, Veľké Chlievany, 
Otrhánky, Haláčovce, Miezgovce, 
Borčany, Brezolupy, Prusy, Horné Naštice, 
Šípkov, Ľutov, Veľké Držkovce, Dežerice, 
Dubnička a pre žiakov 5. až 9. ročníka 
obvod Obce Dvorec. 

Pre Základnú školu Komenského 
1290/1 aj obvody obcí Ľutov, Podlužany, 
Timoradza, Veľké Chlievany, Otrhánky, 
Haláčovce, Chudá Lehota, Miezgovce, 
Prusy, Horňany, Dežerice, Borčany, 
Brezolupy, Horné Naštice, Šípkov, Horné 
Chlebany, Veľké Držkovce, Krásna Ves, 
Cimenná, Dubnička a pre žiakov 5. až 
9. ročníka obvod Obce Dvorec.

Ďalšie informácie o zápise detí môžu 
rodičia získať na riaditeľstvách jednotlivých 
škôl alebo na stránkach škôl: duklianska1.
edupage.org, zsskolbn.edupage.org, 
zs4bn.edupage.org, www.zskombn.edu.
sk, zsgorazdovabn.edupage.org

Michal Uhrín, vedúci odboru školstva 
a mládeže

Zápis do prvého ročníka
2noviny@kulturabn.sk20. január 2014

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
Narodili sa:

Bianka Kopecká, Amy Kostolná, Patrik Pavlík, Eliška Dohanicsová, 
Amy Deborah Masláková, Eliška Ondrejátová, Eliška Košíková, 
Sasha Matejková, Anastázia Rečková, Michelle Sara Buričanová, 
Jakub Katulinec

Zosobášili sa:
Peter Priecel a Marta Gunišová

Opustili nás   ....
Margita Barteková rod. Jamrichová *1927, František Dráb *1932, 
Anna Hrubá rod. Pavle *1931, Irena Vartiaková rod. Zajacová *1928, 
Štefánia Kufelová rod. Pastvová *1931, Stanislav Pavlovčík *1938

Mesto uvažuje o výstavbe sociálneho zariadenia

Mestská polícia hlási

Inzercia

• Predám 3-izb. byt VOV, sídl. Stred. T.č.: 0918450022

Dňa 6.1.2014 o 11.50 h bola hliadka MsP požiadaná o asistenciu pri 
otváraní bytu na Ul. Mojmírova, kde majiteľ zabuchol vchodové dvere 
a doma ostalo maloleté dieťa. Byt bol otvorený cez balkónové dvere 
členmi HaZZ z Bánoviec nad Bebravou. 
Dňa 9.1. o 12.45 h bola hliadka MsP telefonicky požiadaná Z.K. 
o pomoc pri vykázaní podnapitého brata M.B. z bytu matky, ktorý ich 
stále obťažoval. Hliadka po príchode na miesto vyzvala menovaného, 
aby opustil byt, kde nemá trvalý pobyt, čo aj uskutočnil. 
Dňa 9.1. o 01.40 h prijala hliadka MsP oznam od D.H. o rušení 
nočného kľudu na Ul. Strážovská. Po príchode na miesto hliadka 
MsP zistila, že nočný kľud rušil F.H., ktorý bol na svoje protizákonné 
chovanie upozornený. Menovaný je predvolaný k ďalšiemu riešeniu. 

Dokončenie zo str. 1

POĎAKOVANIE

Ďakujeme farskému úradu v Bánovciach nad Bebravou, spevokolu, 
blízkej i vzdialenej rodine a všetkým, ktorí sa dňa 13. januára prišli 
rozlúčiť s Vlastou Čahojovou a s úctou ju odprevadili na svojej 
poslednej ceste. 

Smútiaca rodina

V druhom tohtoročnom vydaní novín sme uverejnili 
vyjadrenie primátora mesta Mariána Chovanca k plánom 
a víziám na rok 2014. Občania, ktorí na článok reagovali, 
sa zaujímali predovšetkým o podrobnejšie informácie 
k plánovanému budovaniu domova sociálnych služieb. 
Z toho dôvodu sme primátora mesta požiadali o bližšie 
stanovisko.

Pán primátor, písali ste o myšlienke výstavby domova 
sociálnych služieb. Môžete občanom mesta povedať 
o tomto pláne viac ? 
Je len otázkou času, kedy sa stane povinnosťou samosprávy 
takéto zariadenie na území obce či mesta prevádzkovať. 
Osobne to vnímam ako morálnu povinnosť samosprávy voči jej 
občanom. Kolegyne z odboru sociálnych vecí by asi najlepšie 
vedeli povedať, aký pocit bezmocnosti ich sprevádza, keď je 
umiestnenie nášho občana nevyhnutnosťou a koľko energie 
ich stojí nájsť zariadenie, kde ho môžu prijať. Čiastočne nám 
problém umiestňovania starobných dôchodcov v zariadení pre 
seniorov pomáhalo riešiť Centrum sociálnych služieb na ul. 
Textilnej v Bánovciach nad Bebravou, ktoré je v zriaďovateľskej 
pôsobnosti VÚC Trenčín. Avšak od 1. januára 2013 dané 
zariadenie už nie je kombinovaným zariadením, ale výlučne 
Domovom sociálnych služieb, kde sa služba poskytuje len 
na základne posudku a rozhodnutia vydaného VÚC Trenčín 
so stupňom odkázanosti V. a VI. Od 1.12. 2013 nastala ďalšia 
zmena a toto zariadenie sa pretransformovalo na špecializované 
zariadenie s orientáciou na ochorenie Alzheimer a demencie 
rôzneho typu. Aj z tohto dôvodu sa naozaj čoraz intenzívnejšie 
s kolegami zaoberáme potrebou výstavby zariadenia sociálnych 
služieb pre seniorov so stupňom odkázanosti najmenej IV.

Bolo už niečo v tejto veci podniknuté ? 
Zatiaľ sme v polohe úvah a hľadania vhodnej lokality, prípadne 
existujúcej nehnuteľnosti, ktorá by prichádzala do úvahy na 
prestavbu. Priznám sa, že mesto k riešeniu problematiky takéhoto 

zariadenia nepristúpilo skôr aj z dôvodu, že nevyužívaná budova 
bývalej III. základnej školy bola prenajatá a nájomca mal záujem 
budovať práve takéto zariadenie. To sa mu však do dnešného 
dňa nepodarilo.

Momentálne teda uvažujete práve o využití tejto 
nehnuteľnosti ? Čo ešte bráni výstavbe ? 
Tiež by sa mi páčilo, keby sme mohli zajtra začať prestavovať. 
Nie je to ale také jednoduché. V prvom rade je potrebné 
stotožnenie sa poslancov mestského zastupiteľstva s touto 
myšlienkou, kde predpokladám zhodu. Najťažšou vecou sú 
však fi nancie. Keďže mesto je ešte zaťažené splácaním úverov 
z minulých období a rozpočtové pravidlá nás obmedzujú v prijatí 
ďalších. V tomto roku začneme pracovať predovšetkým na 
projekte. V neposlednom rade sa budeme musieť vysporiadať 
aj s poslednou novelou zákona o sociálnych službách, ktorá 
veci asi ešte viac skomplikovala. Pevne verím, že práve táto 
myšlienka a predstava bude čo najskôr zhmotnená do reality.  r

Milí rodičia,  

Stojí pred  Vami ďalší veľký 
krok Vášho dieťaťa a to  
septembrový nástup do 
školy.  Tomu ale predchádza 
zápis do prvého ročníka  a 
s ním spojené otázky, na  
ktoré môžete nájsť odpo-
vede na prednáške, ktorá 

bude venovaná práve 
tejto problematike. Pri 
zápise sa hodnotí 
školská zrelosť dieťa-
ťa. Čo je to?  Čo všet-
ko sa  bude na zápise 
diať? Ako sa naň pri-
praviť?   

 

ŠKOLSKÁ ZRELOSŤ       

ZÁPIS DO 1.ročníka ZŠ 

Bližšie informácie o prednáške: 

 Uskutoční sa v priestoroch MC Anjelikovo 

 Prednášku bude viesť školská psychologička.  

 Zúčastnia sa jej aj učiteľky 1.stupňa ZŠ.  

 Môžete priviesť aj deti, počas prednášky    
budú v herni 

MATERSKÉ CENTRUM ANJELIKOVO  v spolupráci s CENTROM PEDAGOGICKÉO   A  PSYCHOLGICKÉHO PORADENSTVA A PREVENCIE  

24. 1. 2014 o 16,30  
 

JA a MOJA RODINA 
Cyklus prednášok   

Najdôležitejšie 
body: 

  Je moje dieťa 
zrelé? 

  Čo sa           
posudzuje  a 
hodnotí pri 
školskej        
zrelosti?  

 Čo potrebujem 
na zápis? 

 Ako zápis    
prebieha?  

 Podľa čoho si 
rodič vyberá 
školu? 

 Kto rozhoduje 
o odklade    
školskej        
dochádzky?  

  Ako pripraviť  
dieťa na zápis?  

VSTUPNÉ 1 € 
za rodinu 



Podľa výsledkov medzinárodného 
testovania PISA 2012 si pätnásťroční 
Slováci pohoršili v matematickej, 
čitateľskej aj prírodovednej 
gramotnosti. Ich výsledky boli nižšie 
ako je priemer OECD, čím u nás 
narástlo zastúpenie žiakov s najnižšou 
úrovňou vedomostí. Na problém 
znižovania inteligencie našej mládeže 
a správneho prístupu k štúdiu, sme sa 
informovali u odborníčky na školskú 
psychológiu PhDr. PaedDr. Rudolfy 
Novotnej. 

V nedávnom testovaní žiakov krajín 
OECD sme sa zaradili pod priemer 
výsledkov. Sú slovenskí žiaci hlúpi? 
V čom podľa vás spočíva ich nízke 
hodnotenie?
Výsledky jasne deklarujú, že v našom 
vzdelávacom systéme čosi nie je v 
poriadku. Už sa k tejto téme povedalo 
veľmi veľa, vyjadrili sa fundovaní 
odborníci a zatiaľ sa zmenilo iba málo. 
Naši žiaci nikdy neboli a ani v súčasnosti 
nie sú hlúpi. Pokiaľ sa však nezrealizujú 
systémové zmeny, nepritečú do školstva 
peniaze, nezmení sa postavenie učiteľov 
v spoločnosti, neodbremenia sa od 
administratívnych prác a neskvalitní sa 
ich vzdelávanie, podľa mojej mienky 
úroveň vedomostí žiakov sa bude aj 
naďalej znižovať. Učitelia sú už unavení 
z toho, že musia neustále plniť nové 
úlohy nad rámec svojich povinností a 
nedostanú za to ani cent. Ich pracovné 
úväzky sú zostavené tak, že majú určenú 
vyučovaciu povinnosť, čas na prípravu 
na vyučovanie, ktorý ale nestačí a ešte 
majú navyše zadarmo pripravovať 
napr. učebné osnovy i súťaže? V tomto 
prípade sa šetrí na nesprávnom mieste. 
Od žiakov chceme výsledky, ale tých 
sa nedočkáme, pokiaľ sa bude šetriť na 
talentovaných žiakoch a ich učiteľoch.

Aké sú najčastejšie príčiny zle 
zvládnutého učenia a ako vznikajú?
Primárnu príčinu vidím v štátnom 
vzdelávacom programe, ktorý obsahuje 
množstvo, nie vždy systematického 
učiva, ktoré pedagógovia musia odučiť 
bez ohľadu na to, či sa to reálne dá 
stihnúť so všetkými žiakmi v danej triede 
základnej školy (resp. strednej) alebo 
nie. Ďalšou príčinou je skutočnosť, 
že deti musia zvládnuť veľmi veľa 
látky vo vysokom tempe a učitelia v 
mnohopočetných triedach nemajú 
priestor na individuálny prístup k slabším 
žiakom, resp. k žiakom s poruchami 
učenia, ktorých máme v dnešných 
školách neúrekom. Preto žiak, ktorý 
nestíha a nedostane pomoc, stáva sa 
„lajdákom“. V učive má medzery, nevie 
na predchádzajúce látky nadviazať, 
zaradí sa medzi slabých žiakov. A nie 
každá rodina má fi nančné prostriedky na 
zaplatenie doučovania...

Ako sa teda správne učiť?
Táto tematika je veľmi širokospektrálna a 
uspokojivo odpovedať niekoľkými vetami 
je takmer nemožné.  Isté však je, že 
naučiť sa správne učiť si vyžaduje učenie 
a často je to dlhodobé a náročné učenie.  
Najjednoduchší a najefektívnejší spôsob 
je učiť sa už v škole. Veľkú výhodu 
vidím v tom, že sa žiak na fakty, ktorým 
nerozumie, môže svojho učiteľa hneď 
priamo spýtať. Tak ako má dieťa presne 

stanovený rozvrh hodín dopoludnia, mal 
by mať aj popoludní.  Je potrebné určiť 
presný čas, kedy sa bude učiť a vybrať 
také hodiny, ktoré má voľné každý deň 
alebo aspoň väčšinu dní. Nech sa deje 
čokoľvek, tento čas treba dodržiavať! 
Dôležité je vedieť si rozdeliť čas a 
plánovať. Odporúčame najskôr si napísať 
domáce úlohy. Potom by sa žiak mal 
začať učiť predmety pre neho stredne 
ťažké, nasledujú ťažké a nakoniec by si 
mal nechať predmety ľahké. Podstatné 
je dodržiavať medzi jednotlivými látkami 
prestávky ako v škole.
Deti sa veľmi rady vyhovárajú aj na to, 
že nemajú dobrú pamäť. Mali by sme 
ich však uistiť, že zlá pamäť neexistuje. 
Existuje len pamäť netrénovaná. 
Mnohé výskumy ukázali, že si zvyčajne 
zapamätáme: 20% z toho, čo sme 
počuli, 30% z toho, čo sme videli, 50% 
z toho, čo sme počuli aj videli a až 90% 
z toho, čo sme sami aktívne realizovali. 
Z toho vyplýva, že sa pri učení oplatí 
zapojiť sluch i zrak naraz. Ideálne je 
pridať aj pohybovú aktivitu – písanie. 
Napríklad slovíčka z cudzieho jazyka 
sa dieťa najrýchlejšie a presne naučí, 
keď si ich bude viackrát za sebou 
písať na pomocný papier a zároveň 
nahlas čítať. Rovnako podčiarkovanie 
textu (najmä farebné), ktorý sa žiak 
učí, má niekoľko funkcií. Patrí totiž k 
činnostiam, ktoré pomáhajú udržať 
pozornosť učiaceho sa a vyčleňuje a 
zdôrazňuje  v texte podstatné informácie. 
No a v neposlednom rade treba mať na 
zreteli, že úspech sa dostaví vtedy, keď 
budeme okrem ďalších faktorov dbať aj 
na  kvalitnú výživu a pitný režim dieťaťa, 
dostatok čerstvého vzduchu v miestnosti, 
správnu teplotu i osvetlenie. 

S akými najčastejšími problémami 
týkajúcimi sa školy a štúdia sú školskí 
psychológovia konfrontovaní?
Školskí psychológovia riešia 
psychodidaktické problémy, otázky 
školskej psychohygieny, zastrešujú aj 
oblasť psychodiagnostiky, psychoterapie 
a reedukácie v škole, poradenskej a 
preventívnej činnosti.

Pracujú najmä s deťmi, ktoré zlyhávajú 
v škole v učení, s deťmi s poruchami 
správania,  s hyperaktívnymi deťmi, s 
deťmi  z rodín, kde chýba otec alebo 
matka, resp. ktoré sú z dysfunkčných 
rodín, i s deťmi  z rodín žijúcich pod 
hranicou životného minima...
Žiaľ, nedostatok fi nančných prostriedkov 
v našom školstve neumožňuje 
zamestnávať vo väčšine školských 
zariadení v dnešnej dobe veľmi 
potrebných školských psychológov. 

Menia sa problémy s časom? 
Z hľadiska dlhodobého, ale aj 
krátkodobého, kedy je prípadov 
najviac?
Psychodidaktické problémy v školstve 
boli, sú a aj budú. V minulosti sa im 
nevenovalo toľko pozornosti, pretože 
detí s poruchami učenia a najmä 
správania nebolo príliš veľa. Rodičia 
i učitelia boli zvyčajne pre deti veľkou 
autoritou. Mnohé rodiny trávili spolu veľa 
času, komunikovali o problémoch, čítali 
knihy, chodili na výlety... Dnes chýbajú 
mnohým rodinám peniaze, rodičia 
sú nezamestnaní, bez nálady, alebo, 
naopak, v zamestnaní trávia dni i noci, 
aby fi nančne zabezpečili blízkych. Na 
rozhovory niet času. 
Musím, žiaľ, konštatovať, že nenávisť, 
zákernosť, závistlivosť, šikana a 
vandalizmus sú medzi dnešnými deťmi 
čoraz bežnejším javom. Chybou je, že 
deti si nebezpečenstvo a brutálnosť 
svojich činov často ani neuvedomujú. 
Problém vidím aj v novodobých 
„hračkách“ ako televízory, počítače, 
mobily, internetové hry, hracie automaty 
a pod. Namiesto všestranného rozvoja 
našich detí podporujú skôr pasívny 
životný štýl, deťom a mladým ľuďom 
nezriedka ponúkajú nepatričné 
alebo nereálne vzory, podporujú v 
nich agresivitu. Súčasná konzumná 
spoločnosť často veru nebýva 
optimálnym prostredím na podporu 
zdravého životného štýlu, skôr si myslím, 
že naopak. Je potrebné zamerať sa 
najmä na prevenciu nežiaducich javov.  
       Tomáš Belobrad

3 20. január 2014www.kulturabn.sk

Študenti vystavujú
Stredná umelecká škola v Trenčíne vznikla v roku 
2006 ako priame pokračovanie SPŠ odevnej. 
Nadviazala tak na temer 50-ročnú históriu odevnej 
tvorby na škole. Študenti sa pripravujú v študijných 
odboroch odevný, fotografi cký a priemyselný 
dizajn, scénická a kostýmová tvorba, propagačné 
výtvarníctvo a grafi ka, reklamná a animovaná 
tvorba a dizajn interiéru a exteriéru. Čo všetko 
dokážu šikovní študenti tejto školy si môžete pozrieť 
na výstave v Mestskom kultúrnom stredisku 
Bánovce nad Bebravou od 4. do 13. februára 
2014. 
Táto zaujímavá výstava plná mladej tvorivosti, 
nápadov a technickej i manuálnej zručnosti bude 
otvorená v pracovné dni od 8:00 do 16.00 h. Vstup 
je voľný.

Organový koncert v kostole
Farský Kostol Najsvätejšej Trojice na Námestí Ľ. Štúra žije naozaj čulým spoločenským 
ruchom. Okrem svätých omší sa tu totiž konajú aj rôzne kresťanské kultúrno – 
spoločenské podujatia, ako aj koncerty chrámovej hudby. Jeden z takýchto koncertov 
sa konal aj v nedeľu 12. januára. Išlo o organový koncert študentov druhého ročníka 
bratislavského konzervatória – Prešovčana Juraja Křemena a Bánovčana Ľubomíra 
Zelenáka. Snáď najslávnejším tvorcom organovej hudby bol barokový hudobný skladateľ 
Johann Sebastian Bach. V podaní Juraja Křemena sme si mohli vypočuť jeho známu 
Fúgu d mol. Pri vyslovení mena Felix Mendelssohn – Bartholdy príde určite mnohým 
z vás na um slávny Svadobný pochod. Tentokrát sme si však od tohto autora mohli 
vypočuť niečo iné, konkrétne Sonátu d mol na chorál „Vater unser im Himmelreich,“ čo 
by sa dalo preložiť ako „Otče náš v nebeskej ríši.“ 
Posledná skladba v Jurajovom podaní bola Toccata b mol z II. suity od francúzskeho 
skladateľa Louisa Vierna. Bánovčan Ľubomír Zelenák sa prezentoval skladbami 
pochádzajúcimi výlučne z Francúzska. Boli nimi Suite breve od Jeana Langlaisa a Final, 
op. 21 od Césara Francka. 
Obaja účinkujúci zožali u farníkov veľmi veľký úspech a v závere koncertu sa im 
poďakoval aj samotný dekan Mons. Dominik Gurín. Verím, že toto podujatie nebolo 
posledným svojho druhu a že podobné akcie sa budú konať aj v budúcnosti.

Marek Kasala
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Predposledným kolom základnej 
časti pokračovala Bánovská 
halová futbalová liga a v jej 9. 
kole sa predovšetkým bojovalo 
o miesta zaručujúce postup 
do play off. Z A-skupiny mali 
v osmičke najlepších už istú 
účasť Amatéri, Smeráci a Hella, 
z B-skupiny to bolo Jasklo a Veľké 
Držkovce. Výsledky 9. kola dostali 
do vyraďovacích bojov aj El. Fuňo. 
To síce prehralo nad Smerákmi 
4:5, no štvrtému tímu A-skupiny 
pomohli Pochabany, ktoré 
prekvapujúco porazili Krásnu Ves 
6:2. V B-skupine sa  o poslednom 
postupujúcom rozhodne medzi FC 
Kuvajt H. Vestenice a tímom Veľkej 
Hradnej. Lepšiu východiskovú 
pozíciu má pred posledným 10. 
kolom celok Vesteníc.

Výsledky 9.kola:
A-skupina
Smeráci - El Fuňo 5:4 (2:2) V.Malec 2, 
P.Hano 2, J.Kubala - P.Kristlík 2, P.Botka, 
M.Ašverus

Hella – Amatéri 3:3 (2:2) M.Galbavý, 
S.Pavle, J.Varhaník - L.Kozinka, 
R.Gabriška, P.Mačas
Young Boys Pochabany - FC Bayern 
Krásna Ves 6:2 (3:0) D.Kajan 3, M.Štrbák, 
I.Haluza, M.Ondrejček - P.Fidrik, I.Mikuš
B-skupina
Colo Colo - BN Taxi 5:11 (3:4) l.Geleta 3, 
J.Nedas, P.Mikloš - L.Vavro 3, M.Borcha 
2, J.Zajac 2, T.Herda 2, M.Giéci, M.Laššo
Mufuza V.Hradná - FC Liverpool V.D. 
4:6 (1:4) M.Baláž 2, J.Kováč, P.Ježík - 
L.Jandák, M.Líška, J.Božik, R.Mäsiar, 
J.Poštrk, R.Mrocek
Jasklo - FC Kuvajt 
H.Vestenice 9:3 (3:2) 
M.Slovák 2, J.Kosiba 2, 
A.Masarovič 2, P.Benca, 
J.Malina, M.Stano - 
R.Čaprnka, J.Kolenčík, 
I.Zuzula

Poradie strelcov:
19 gólov: L.Jandák 
(FC Liverpool V.D.), 
16 gólov: M.Ševčík 
(Mufuza V.Hradná), 
14 gólov: M.Borcha 
(BN Taxi), L.Vavro (BN 
Taxi), 13 gólov: P.Hano 
(Smeráci), 12 gólov: 

J.Kosiba (Jasklo), 11 gólov: M.Bodocký 
(Jasklo), R.Mrocek (FC Liverpool V.D.), 
M.Slovák (Jasklo), 10 gólov:  R.Čaprnka 
(FC Kuvajt H.Vestenice), R.Gabriška 
(Amatéri), P.Botka (El Fuňo), 9 gólov: 
A.Masarovič (Jasklo)

10.kolo: sobota 25.1.2014
13:30 FC Bayern Krásna Ves – Amatéri, 
14:20 Colo Colo  – Mufuza V.Hradná, 
15:10 Smeráci– Hella, 16:00 FC Kuvajt 
H.Vestenice – FC Liverpool V.D., 
16:50 Young Boys Pochabany- El Fuňo, 
17:40 Jasklo– BN Taxi,                      aj, jf

Mesto Bánovce nad Bebravou nezabudlo na svojich úspešných 
reprezentantov ani tento rok. Za výborné výkony dosiahnuté v roku 
2013 budú ocenení počas slávnostného vyhlasovania najlepších 
športovcov Bánoviec, ktoré sa uskutoční v rámci Plesu športovcov 
v sobotu 1.februára 2014. 

Nominácie pripravovali jednotlivé kluby: 
Kategória mládež: Roman Krupa (FK Spartak); Karolína 
Matušincová (Jednota Sokol Gabor); Alica Niková (Karate Klub 
Trend); Marko Kšiňan (Hokejový klub); Jozef Mesiarkin (Mestský 
zápasnícky klub); Eliška Jurčíková (Športový strelecký klub); Štefan 
Buchel (Cyklistický klub)

Kategória dospelí: Jozef Poštrk (FK Spartak); Braňo Golier (Strong 
Man); Martina Škultétyová (Stolnotenisový oddiel Malé Chlievany); 
Michaela Kucharčik (Jednota Sokol Gabor); Mária Striežencová 
(Ženský futbalový klub); Miloš Koleno st. (MOTORSPORT); 
Jaroslav Podolák (Bánovský kolkársky klub); Lukáš Zajac (Fight 
Gym); Tomáš Predný (Bánovský basketbalový klub)

Kategória kolektív: Družstvo starších dorastencov - FK Spartak; 
Mladšie žiačky – Jednota Sokol Gabor; Družstvo žiačok – Karate 
Klub Trend; Družstvo starších žiakov – Mestský zápasnícky klub; 
Družstvo mladších žiakov – Bánovský basketbalový klub; Družstvo 
starších žiakov – Hokejový klub  

4sportbnn@gmail.com
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KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV

BÁNOVSKÝ 
KOLKÁRSKY KLUB

L. Bátora

Vstupenky v predaji v MsKS
 (sídlisko Sever)

BÁNOVSKÁ  HALOVÁ  FUTBALOVÁ LIGA

skupina A
1. Amatéri 9 6 2 1 35:15 20
2. Smeráci 9 6 1 2 30:17 19
3. Hella 9 5 1 3 30:27 16
4. El Fuňo 9 4 0 5 31:28 12
5. FC Bayern Krásna Ves 9 2 1 6 24:38 7
6. Young Boys Pochabany 9 1 1 7 17:42 4

skupina B
1. Jasklo 9 8 1 0 62:28 25
2. FC Liverpool V.Držkovce 9 6 0 3 53:34 18
3. BN Taxi 9 6 0 3 44:36 12
4. FC Kuvajt H.Vestenice 9 3 0 6 28:50 9
5. Mufuza V.Hradná 9 2 1 6 39:50 7
6. Colo Colo 9 1 0 8 30:57 3

( družstvu BN Taxi sa po skončení základnej časti odpočíta
 6 bodov )

Žiaci Bánovského basketbalového klubu 
nastúpili 11. januára dvakrát na derby 
stretnutie proti Partizánskemu. Zverenci 
Tomáša Pašku v prvom aj druhom zápase 
nestačili na rovesníkov zo susedného 
mesta a podľahli im 33:62 a 36:80.  

1. zápas:BBK BÁNOVCE N. B. – ISKRA 
PARTIZÁNSKE 33:62 (12:43)
Body BBK: L. Šípka 14, J. Hudec 10, P. 
Minarovič 2, M. Jedlička 2, P. Schubert 2, 
Š. Hodál 2, B. Mikula 1, tréner: T. Paško
TH BBK: 22/5 Štvrtiny: 10:18, 2:25, 8:11, 
13:8

2. zápas:BBK BÁNOVCE N. B. – ISKRA 
PARTIZÁNSKE 36:80 (18:37)
Body BBK: J. Hudec 18, L. Šípka 6, P. 
Minarovič 6, M. Jedlička 4, D. Blaniar 2, 
tréner: T. Paško
TH BBK: 19/4 Štvrtiny: 5:21, 13:16, 6:27, 
12:16

aj, tp

Favorita sme výraznejšie 
nepotrápili

DKK Nové Mesto nad Váhom - 
BKK Bánovce nad Bebravou 7:1 

(3312:3182)

Keďže 16. kolo druhej kolkárskej ligy 
Západ bolo kompletne preložené na 
koniec sezóny (bude sa hrať po 30. kole), 
druha polovica sezóny odštartovala 17. 
kolom. V ňom cestovali hráči Bánovského 
kolkárskeho klubu do Pobedima, kde 
odohrali stretnutie proti DKK Nové Mesto 
nad Váhom. V jednoznačnom zápase 
sme s „domácimi” dokázali držať krok len 
v prvej tretine stretnutia, kedy sa nášmu 
najlepšiemu kolkárovi Pavlovi Bročkovi 
podarilo získať bod. Žiaľ ostatné body si 
pripisovali na konto hráči Nového Mesta, 
ktorí po svojom štandardnom výkone 
porazili našich kolkárov 7:1 na body a 
3312:3182 na zvalené kolky. 
Výkony našich kolkárov v stretnutí: 
Pavel Bročko 557; Anton Šujan 536; 
Michal Papšo 462; Jozef Lipták 555; Ivan 
Žitňan 529; Július Bročko 543

Najbližší víkend, teda v sobotu 25.1. 
o 15.00 h privítajú bánovskí kolkári 
priebežne druhý celok ligy zo Starej 
Turej B a hneď v nedeľu sa všetci muži 
nad 50 rokov zúčastnia majstrovstiev 
Trenčianskeho kraja seniorov.

aj, pb

Mladí hokejisti v polovici sezóny
Bánovská hokejová mládež je presne na polceste vo svojej hokejovej sezóne 2013/2014. 
O zbilancovanie doterajšieho účinkovania Hokejového klubu Spartak, ako aj o ďalšie 
informácie, sme požiadali trénera Andreja Jakubíka.

50 % zo sezóny máte už za sebou, ako ste s ňou spokojný?  
Stručne sa dá povedať, že nie je dôvod jasať, ale ani byť nespokojný. Momentálne 
máme väčší počet hráčov, ako tomu bolo v minulej sezóne, no úprimne poviem, čakal 
som, že sa teraz na hokej prihlási viac detí. Všetkým dňom ale ešte nie je koniec a žiaci 
základných škôl, ktorí by mali o hokej záujem, môžu prísť v utorok, stredu alebo vo 
štvrtok o 14:15 na zimný štadión. Tam im zapožičiame hokejovú výstroj a okamžite sa 
zapoja do tréningového procesu. So sebou je potrebné si priniesť len korčule a hokejku. 
Ak by mal niekto otázky, môže zavolať na telefónne číslo 0904 607 096. Z pohľadu 
účasti mladých hokejistov na tréningoch sa dá pol sezóna hodnotiť len pozitívne. Dúfam, 
že to nezakríknem, ale starší žiaci chodia v počtoch, ktoré boli v minulých rokoch viac 
výnimkou ako pravidlom. A pokiaľ ide o prípravkárov, tí sa po slabšom začiatku na 
tréningy rozchodili a momentálne som s ich prístupom spokojný. Dochádzku spomínam 
preto, lebo pre trénera je takzvaným „laknusovým“ papierikom jeho práce. 

A čo výsledky v majstrovských stretnutiach?     
O výsledkoch nerád hovorím. Nie preto, že by mi to vyhovovalo, ale preto, že celý 
hokejový svet už pochopil, že v mládežníckych súťažiach nemajú význam. Sústredenie 
sa na výhru núti mladých hokejistov hrať účelovo, čo im bráni v rozvoji ich kreativity. 
Tréneri zase v snahe uspieť tlačia na ľad len svojich desať najlepších, čím ubližujú tým, 
ktorí majú krátky „hokejový vek“ a teda samozrejme aj slabšiu výkonnosť. Na druhej 
strane môžu mať v sebe viac talentu. Ten sa v budúcnosti mohol prejaviť, ale nestalo 
sa tak, lebo dieťa nehrávalo, a tak skončilo s hokejom. V našej súťaži ovplyvňuje 
výsledok predovšetkým počet hráčov zo športových hokejových tried, s ktorými príde 
tím na zápas. Len pre porovnanie, hokejisti ŠHT trénujú v roku na ľade takmer deväť 
mesiacov a minimálne štyrikrát do týždňa. My sme v roku na ľade tri mesiace a v týždni 
trénujeme trikrát. Keď si to spočítate, zistíte, že hráč, ktorý chodí do športovej hokejovej 
triedy, má za rok približne o 140 tréningov viac, ako ten, ktorého máme my. Viete si teda 
predstaviť, čo s výsledkom urobia len dvaja či traja hráči, keď ich máte v tíme. My sme 
v tejto sezóne využili dvoch svojich hráčov, ktorí chodia do športových hokejových tried 
a aj to len minimálne. A tie zápasy sme vyhrali. V stretnutiach, kde sme ich nepoužili 
a súper nastúpil s niekoľkými „ŠHT-čkarmi“, sme zase neuspeli.  Vážne nerád hovorím 
o výsledkoch, lebo nie vždy odzrkadľujú dianie na ľade či prácu v klube. 
                
Ako vyzerá hokejová príprava detí? 
Naša sezóna sa skladá z prípravného a hlavného obdobia. V prípravnom období sme 
trénovali v Základnej škole Partizánska a zamerali sme sa na rozvoj agility, sily dolných 
a horných končatín, spevnenie stredu teľa, zdokonalenie techniky a prostredníctvom 
športových hier aj na budovanie vytrvalosti. V hlavnom období, teda po tom, ako sme 
v decembri začali trénovať na ľade, nacvičujeme a zdokonaľujeme korčuliarsku techniku 
a rozvíjame herné činnosti jednotlivca. 

Čo je v práci s deťmi najdôležitejšie?   
Získať dieťa pre hokej, zaobchádzať s ním tak, aby sa mu jeho telesná schránka 
zlepšovala a nie naopak a rozvíjať jeho pohybové schopnosti a zručnosti. Úlohou 
hokejového trénera je naučiť dieťa čo najviac z hokejovej abecedy a o to sa v našom 
hokejovom klube snažíme.           kh  

V rámci vyhodnotenia celoročnej 
súťaže v regióne Trenčín sa medzi 
ocenenými nachádzajú i mená turistov 
pôsobiacich v oblasti Bánovce nad 
Bebravou. 
V rámci kategórie Najaktívnejší cvičiteľ 
sa vyznamenaným stal Ján Vašíček. 

Viliam Pavlovič bol vyhlásený ako jeden 
z Najaktívnejších turistov a spomedzi 
Turistického oddielu mladých ním bol 
Peter Švelka. 
Za svoju činnosť získal Miroslav Žitňan 
strieborný odznak a čestné uznanie vlastní 
Miroslav Kordoš.   r


